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Protokół Nr XLII/2009 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 20 sierpnia 2009 r. 
 

Sesję rozpoczęto o godzinie 9.00, a zakończono o godzinie 14.45. 
Z ustawowego składu Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło 
udział 18 radnych (lista obecności stanowi załącznik nr 1, nieobecni usprawiedliwieni radni: 
Anna Flaczyńska, Piotr Picyk, Przemysław Ptak) oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca 
Prawny, Skarbnik, Sołtysi, Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej.  
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XLI sesji. 
4. Przedstawienie koncepcji funkcjonalno-przestrzennej Centrum  Sportu, Kultury i 

Rekreacji w Koziegłowach – moŜliwości realizacji w aktualnych uwarunkowaniach 
rynkowych. 

5. Prezentacja propozycji nowego herbu Gminy Czerwonak.   
6. Uchwała w sprawie  nadania nazw ulicom w miejscowościach: Owińska i 

Bolechówko.  
7. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 239/XXXIV/2009 Rady Gminy Czerwonak z 

dnia 15 stycznia 2009r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Poznańskiemu w prowadzeniu zadań: budowa zatok autobusowych w miejscowości 
Kliny wzdłuŜ drogi nr 2407P oraz wykonanie dokumentacji technicznej chodnika w 
Kicinie przy ul. Poznańskiej (droga powiatowa nr 2407P) od ul. Wodnej do końca wsi. 

8. Uchwała w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego zadania publicznego 
zarządzania drogami powiatowymi. 

9. Uchwała w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z placu zabaw usytuowanego 
przy Klubie „Kogucik” w Potaszach. 

10. Uchwała w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z placu grillowego 
usytuowanego przy Klubie „Kogucik” w Potaszach. 

11. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 237/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z dnia 18 
grudnia 2008 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2009 rok. 

12. Przedstawienie wyników analizy aktualności miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego wsi Kicin. 

13. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego 
gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak.  

14. Wolne głosy i wnioski. 
15. Zamknięcie sesji. 

 
Ad.1. Otwarcie sesji. 

 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Gminy Czerwonak Zbigniew Zieliński. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
   Radny Marek Pietrzyński zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad w pkt. 12 
punktu dotyczącego omówienia spraw związanych ze spalarnią wraz z przedstawieniem 
projektu uchwały, który stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński zaproponował, aby zająć się wspomnianymi 
kwestiami w pkt. 14 – wolne głosy i wnioski.  
 Zdaniem radnego Waldemara Filipowicza przekazywanie Radzie Gminy oraz 
mieszkańcom informacji o pracach doraźnej komisji powinno odbywać się co miesiąc w 
oddzielnym punkcie, gdyŜ jest to bardzo waŜny temat. W związku z tym zgłosił wniosek o 
wprowadzenie do porządku obrad w pkt. 13 punktu - Informacja doraźnej Komisji Rady 
Gminy Czerwonak ds. Monitorowania Lokalizacji Spalarni. 

Radny Jerzy Wolniewicz zasugerował, aby projekt uchwały radnego Marka 
Pietrzyńskiego przedstawić na kolejnej sesji, gdy zostanie dołączona opinia prawna oraz 
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opinia Wójta. Radny dodał, Ŝe chciałby się równieŜ dowiedzieć czy inicjatywę radnego 
popiera doraźna komisja.  

Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński poddał pod głosowanie wniosek radnego 
Waldemara Filipowicza. W głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. 
Wniosek został przyjęty 11 głosami, przy 6 przeciw. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zmieniony porządek obrad. W 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty 
jednogłośnie. 
  
Porządek obrad po zmianie: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XLI sesji. 
4. Przedstawienie koncepcji funkcjonalno-przestrzennej Centrum  Sportu, Kultury i 

Rekreacji w Koziegłowach – moŜliwości realizacji w aktualnych uwarunkowaniach 
rynkowych. 

5. Prezentacja propozycji nowego herbu Gminy Czerwonak.   
6. Uchwała w sprawie  nadania nazw ulicom w miejscowościach: Owińska i 

Bolechówko.  
7. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 239/XXXIV/2009 Rady Gminy Czerwonak z 

dnia 15 stycznia 2009r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Poznańskiemu w prowadzeniu zadań: budowa zatok autobusowych w 
miejscowości Kliny wzdłuŜ drogi nr 2407P oraz wykonanie dokumentacji 
technicznej chodnika w Kicinie przy ul. Poznańskiej (droga powiatowa nr 2407P) 
od ul. Wodnej do końca wsi. 

8. Uchwała w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego zadania publicznego 
zarządzania drogami powiatowymi. 

9. Uchwała w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z placu zabaw 
usytuowanego przy Klubie „Kogucik” w Potaszach. 

10. Uchwała w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z placu grillowego 
usytuowanego przy Klubie „Kogucik” w Potaszach. 

11. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 237/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z dnia 
18 grudnia 2008 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2009 rok. 

12. Przedstawienie wyników analizy aktualności miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego wsi Kicin. 

13. Informacja doraźnej Komisji Rady Gminy Czerwonak ds. Monitorowania Lokalizacji 
Spalarni. 

14. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego 
gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak.  

15. Wolne głosy i wnioski. 
16. Zamknięcie sesji. 

 
Ad.3. Przyjęcie protokołu XLI sesji. 

Rada przyjęła protokół z XLI sesji Rady Gminy Czerwonak. W głosowaniu wzięło udział 
18 radnych z 18 obecnych na sali. Protokół został przyjęty 17 głosami, przy 1 wstrzymującym 
się. 

 
Ad.4. Przedstawienie koncepcji funkcjonalno-przestrzennej Centrum  Sportu, Kultury i Rekreacji 
w Koziegłowach – moŜliwości realizacji w aktualnych uwarunkowaniach rynkowych. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe 3 lata temu został ogłoszony konkurs 
wśród studentów Politechniki Poznańskiej na projekt centrum wolnoczasowego. Zostały 
wybrane trzy projekty, jednak Rada Gminy wybrała inną propozycję, droŜszy projekt. Z uwagi 
na kosztowność inwestycji w ubiegłym roku podjęto decyzję o przygotowaniu inwestycji z 
podziałem na etapy. Projektant Piotr Bartosik poinformował, Ŝe projekt dotyczy terenu 
przylegającego do pływalni w Koziegłowach. Została przeprowadzona m.in. analiza rzeźby 
terenu oraz analiza finansowa. Projekt został podzielony na 4 grupy tematyczne: kultura 
(działalność publiczna gminy, sale ćwiczeń, sale taneczne, pracownie), biznes (część 
komercyjna: restauracje, hotel, 4 sale konferencyjne), sport i turystyka (kręgielnia, sala do 
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squasha, sala do ćwiczeń, tor saneczkowy, pole do mini golfa, lodowisko, pole piknikowe, 
plac zabaw dla dzieci). Wyjaśnił, Ŝe załoŜeniem projektantów było stworzenie struktury, która 
na kaŜdym etapie moŜe ulegać modyfikacji. Pan Piotr Bartosik przedstawił i omówił 
koncepcję funkcjonalno-przestrzenną, prezentacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
Poinformował, Ŝe całkowita powierzchnia uŜytkowa obiektu wynosi 6.827 m2, kubatura ok. 
34.000 m3, blok kultura został oszacowany na 4.700.000,00 zł, blok komercyjny na 5.400.000,00 
zł, blok sportowy na 12.900.000,00 zł, blok turystyka na 1.200.000,00 zł, zagospodarowanie 
terenu, parkingi na 1.270.000,00 zł, całość inwestycji wyniesie ok. 25 mln zł.  
 Pan Piotr Lancmański z firmy konsultingowej PolSpa SGB Consulting Sp. z o.o. omówił 
usługi świadczone przez firmę oraz doświadczenie w pozyskiwaniu funduszy, następnie 
przedstawił moŜliwość sfinansowania budowy Centrum  Sportu, Kultury i Rekreacji w 
Koziegłowach, prezentacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Wyjaśnił, Ŝe z uwagi na 
funkcjonalność i źródło finansowania cztery bloki zostały podzielone na dwa oddzielne 
moduły.  
 Pierwszy etap realizacji inwestycji dotyczy budowy Centrum Kultury realizującego 
funkcje publiczne gminy (funkcja oświatowa, kulturalna, integracyjna) z moŜliwością 
finansowania części kosztów inwestycji z Wielkopolskiego Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa w ramach działania 5.4 Wzmocnienie pozostałej infrastruktury 
społecznej lub finansowanie z działania 6.2 Rozwój kultury i zachowanie dziedzictwa 
kulturowego. Drugi etap dotyczy budowy Centrum Konferencyjnego oraz Centrum Sportu i 
Rekreacji wraz z otoczeniem Turystycznym z moŜliwością finansowania części kosztów 
inwestycji z WRPO w ramach działania 6.1 Turystyka.   
 Pan Piotr Lancmański powiedział, Ŝe gmina rozwaŜa moŜliwość sfinansowania kładki 
pieszo-rowerowej w Owińskach w ramach działania 6.1, podkreślił, Ŝe w danym konkursie 
moŜna złoŜyć wyłącznie jeden wniosek, więc naleŜy mieć to na uwadze. Wyjaśnił, Ŝe aby 
uzyskać środki z działania 5.4 naleŜy nieznacznie zmodyfikować projekt, tak aby podkreślić 
funkcję integracji ze społeczeństwem. Dodał, Ŝe termin składania wniosków mija 24 sierpnia 
br., termin kolejnego konkursu nie jest znany. Zwrócił uwagę, Ŝe dom kultury jak najbardziej 
wpisuje się w działanie 6.2, konkurs zostanie ogłoszony w przyszłym roku. Zasygnalizował, Ŝe z 
uwagi na pośpiech w wydawaniu funduszy unijnych akceptowane są wnioski gotowe do 
realizacji, więc juŜ teraz naleŜy alokować środki, ogłaszać konkursy na projekty.   
 Pan Piotr Lancmański poinformował, Ŝe budowa Centrum Konferencyjnego oraz 
Centrum Sportu i Rekreacji moŜe zostać sfinansowany w ramach działania 6.1, które 
obejmuje takie projekty jak: budowa nowoczesnych ośrodków rekreacyjno-rozrywkowych o 
bogatym programie wielofunkcyjnym (wioski wakacyjne, parki wypoczynku i sportu, 
tworzenie nowych i rozwój istniejących centrów wystawienniczych i kongresowych, zdolnych 
do obsługi imprez o charakterze regionalnym i ponadregionalnym, zagospodarowanie 
turystyczne przestrzeni poza obiektem kubaturowym: ścieŜki rowerowe, stok saneczkowy, 
lodowisko itp. Konkurs na w/w działanie zostanie ogłoszony pod koniec sierpnia br., okres 
składania wniosków to 3 miesiące, moŜliwe, Ŝe kolejny konkurs zostanie ogłoszony na wiosnę 
2010 r. Zdaniem Pana Piotra Lancmańskiego projekt jest za bardzo skierowany na korzyści 
lokalne, obiekt mógłby stanowić mekkę dla turystów i sportowców, stanowić atrakcję okolicy, 
zwiększyłoby to szanse na uzyskanie środków z działania 6.1. 
 Wójt Mariusz Poznański zauwaŜył, ze taką funkcję pełnią Owińska - perła turystyczna, 
Koziegłowy leŜą w zbyt bliskim sąsiedztwie Poznania.  
 Pan Piotr Lancmański odpowiedział, Ŝe w takim razie naleŜy iść bardziej w kierunku 
funkcji biznesowej. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe gmina domagała się konkursu pomysłów, aby 
wybrać najlepsze propozycje, sporządzić dokumentację i określić źródła finansowania. 
Gminie zaleŜało na tym, by nie przeznaczać publicznych pieniędzy na projekty, które nie 
zostaną zrealizowane z uwagi na brak środków. Poinformował, Ŝe opozycja zaczęła rozliczać 
rząd z niewykorzystanych środków z UE, rząd zdecydował, Ŝe będzie realizował te projekty, 
które posiadają pełną dokumentację. Podkreślił, Ŝe 5 województw, które najlepiej 
wykorzystają środki otrzymają dodatkowe dofinansowanie. Zdaniem Wójta dochodzi do 
niekorzystnej sytuacji, nikt nie zastanawia się czy środki zostaną dobrze wykorzystane, liczą się 
projekty gotowe do realizacji. Powiedział, Ŝe ma nadzieję, iŜ uda się pozyskać środki na 
budowę kładki pieszo – rowerowej w Owińskach. NajwaŜniejszą kwestią przy realizacji 
centrum będzie pozyskanie partnera. Zwrócił uwagę, Ŝe ubiegając się o środki unijne trzeba 
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mieć wiedzę i determinację, a przede wszystkich dobrze spełnić procedury, aby uniknąć 
problemu niewypłacalności. Dodał, Ŝe w nowej ustawie o finansach publicznych Minister 
Finansów planuje obniŜyć czynnik zadłuŜenia samorządów.   
 Pan Piotr Lancmański stwierdził, Ŝe pośpiech w wydawaniu funduszy unijnych 
spowodowany czynnikami politycznymi nie słuŜy niczemu dobremu. Omówił wybrane formy 
współpracy publiczno - prywatnej w realizacji zadania publicznego: koncesja na roboty 
budowlane, PPP - partnerstwo publiczno - prywatne, BOT - zamówienie publiczne, umowa 
dzierŜawy i przekazanie, SPV - spółka kapitałowa podmiotu publicznego z podmiotem 
prywatnym. Podkreślił, Ŝe szanse na pozyskanie dofinansowania na omawiany projekt są 
realne, jeŜeli na część konferencyjną gmina nie pozyska środków unijnych to powinna wziąć 
pod uwagę zaciągnięcie kredytu, znalezienie partnera zewnętrznego. Podsumowując 
prezentację powiedział, Ŝe zarówno projekt jak i lokalizacja są atrakcyjne, więc partner się 
znajdzie.  
  
Ad.5. Prezentacja propozycji nowego herbu Gminy Czerwonak.  
 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe gdy powstał nowy samorząd ogłoszono wśród 
uczniów konkurs na projekt herbu. Powiedział, Ŝe wówczas przedstawił Radzie Gminy dwie 
koncepcje: związaną z cysterkami i czerwcem oraz z Czerwonym Młynem, radni wybrali 
drugą propozycję. Poinformował, Ŝe herb przedstawiający datę oraz koło z wieloma 
szczegółami jest niezgodny z wymogami heraldycznymi. Nadszedł czas, aby przygotować 
profesjonalny herb, obecny poddać weryfikacji przez specjalistów. 
 Pan Przemysław Kamiński z Wydziału Rozwoju i Promocji powiedział, ze herb został 
przyjęty w 1991 r., od tego czasu zmieniły się przepisy. Zgodnie z ustawą (ustawa z dnia 21 
grudnia 1978 r. o odznakach i mundurach) jednostki samorządu terytorialnego mogą 
ustanawiać, w drodze uchwały organu stanowiącego danej jednostki, własne herby, flagi, 
emblematy oraz insygnia i inne symbole, wzory symboli, ustanawiane są w zgodzie z 
zasadami heraldyki, weksylologii i miejscową tradycją historyczną. Obowiązujący herb nie 
spełnia w/w wymagań w związku z tym rozpoczęto prace nad nowym projektem. Podkreślił, 
Ŝe celem działań jest nie tylko opracowanie nowej propozycji, podjęcie uchwały przez radę i 
jej przesłanie do odpowiedniego ministra, ale równieŜ podniesienie poziomu 
rozpoznawalności i atrakcyjności nowego herbu wśród mieszkańców,  przewiduje się 
przeprowadzenie szeregu akcji promocyjnych. Podstawowym kryterium wyboru projektanta 
herbu było bezpieczeństwo, uzyskanie pewności, Ŝe herb zostanie zatwierdzony prze Komisję 
Heraldyczną w Warszawie. W pierwszym etapie zostały skierowane zapytania do około 30 
gmin w Polsce, które w ostatnich latach zajmowały się tym tematem, w celu uzyskania 
informacji kto realizował projekt i jaki był poziom zadowolenia. Na tej podstawie została 
opracowana lista 12 osób i instytucji, które zajmują się tworzeniem herbów. Analizując cenę, 
kompleksowość obsługi, kompetencje oraz doświadczenie wybrano prof. dr hab. Krzysztofa 
Mikulskiego z Uniwersytetu Toruńskiego.  
 Prof. dr hab. Krzysztof Mikulski wyjaśnił, Ŝe podstawą do komponowania herbu jest 
tradycja historyczna. W aktualnym herbie występuje wyłącznie jeden element odnoszący się 
do tradycji wsi gminnej, która wywodzi się z osady młyńskiej. Obowiązujący herb narusza 
zasadę alternacji barw, ilość szczegółów na kole jest za duŜa, podział tarczy oraz 
umieszczenie daty równieŜ jest błędem. Powiedział, Ŝe w swoich propozycjach sięga do 
najstarszych tradycji polskich, w związku z tym odwołuje się do dwóch instytucji kościelnych, 
które były największymi właścicielami na obszarze gminy: klasztoru cysterek w Owińskach i  
kapituły poznańskiej, a takŜe do czerwonego barwnika wytwarzanego z czerwca, do którego 
moŜna nawiązać poprzez symbol koła wodnego (Czerwony Młyn) albo góry (Czerwona 
Góra). Profesor Mikulski przedstawił i omówił projekty herbu – załącznik nr 5 do protokołu. 
Powiedział, Ŝe alternacja barw zakazuje łączenia niektórych barw, np. koloru błękitnego z 
czerwonym lub zielonym oraz metalu z metalem (srebra ze złotem). 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński powiedział, Ŝe przedstawione informacje na 
temat symboliki są bardzo ciekawe. Jego zdaniem projekt nr 1 jest najbardziej dobitny, 
najbardziej interesująca jest propozycja nr 3, projekt nr 2 kojarzy się z lotnictwem. 
 Radny Jerzy Wolniewicz zapytał, który projekt pod względem kolorystycznym 
nawiązuje do obowiązującego herbu, czy koło młyńskie moŜna zmodyfikować, gdyŜ 
przedstawione w projekcie kojarzy się z zębatką. 
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Prof. dr hab. Krzysztof Mikulski  powiedział, Ŝe symbole powinny być jak najbardziej 
ogólne, zawierać jak najmniej szczegółów, moŜna popracować nad obrysem koła. Wyjaśnił, 
Ŝe trudno nawiązać do kolorystyki obecnego herbu, gdyŜ została naruszona zasada 
alternacji barw, herb powinien przedstawiać maksymalnie 3 kolory. 

Radny Tadeusz Sikoń zapytał czy dobrze widziane jest nawiązywanie do barw 
województwa, czy moŜna wykorzystać zarys koła z aktualnego herbu. 
 Prof. dr hab. Krzysztof Mikulski odpowiedział, Ŝe im mniej barw na herbie tym lepiej, 
zarys koła moŜna poprawić, przy duŜym uproszczeniu moŜna wykorzystać koło z aktualnego 
herbu. 
 Wójt Mariusz Poznański zauwaŜył, Ŝe symbol cysterek w postaci szarfy na czarnym tle 
jest rozpoznawany w Europie, warto go wyeksponować, naleŜy zastanowić się jaki element 
wykorzystać, pastorał czy szarfę, dodał, Ŝe symbol kapituły poznańskiej obowiązuje do dnia 
dzisiejszego.  
 Radna Renata Walerych powiedziała, Ŝe chciałaby zobaczyć projekt nr 2 na czarnym 
tle, zapytała czy oś koła mogłaby być okrągła, a nie kwadratowa. 
 Profesor Mikulski odpowiedział, Ŝe koła młyńskie mają oś kwadratową. 
 Wójt Mariusz Poznański zasugerował, aby nad kołem młyńskim jeszcze popracować.
 Prof. dr hab. Krzysztof Mikulski zadeklarował pełną współpracę. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak stwierdziła, Ŝe naleŜy wybrać jedną z 
propozycji, a następnie dopracować szczegóły. Jej zdaniem najbardziej czytelny jest projekt 
nr 1, nr 2 kojarzy się z lotnictwem, nr 3 moŜe nie być czytelny, gdyŜ mieszkańcy raczej uŜywają 
nazwy Dziewicza Góra niŜ Czerwona Góra. 
 Wiceprzewodniczący Rady Henryk Szczot powiedział, Ŝe przychyla się do propozycji nr 
1 ze złotymi symbolami.  
 Radny Tadeusz Sikoń zwrócił uwagę na brak konsultacji z mieszkańcami, np. za 
pośrednictwem strony internetowej.  
 Wójt Mariusz Poznański zaproponował, aby dopracować koło młyńskie, przedstawić 
propozycje nr 1 z wszystkim symbolami złotymi, propozycję nr 2 na czarnym tle, zmniejszyć 
szerokość szarfy i na kolejnej sesji podjąć uchwałę. 
 Radny Tadeusz Sikoń ponownie zasugerował, aby dopracowane projekty wraz z 
opisem umieścić na stronie internetowej gminy, dając moŜliwości wypowiedzenia się 
mieszkańcom. 
 Pan Przemysław Kamiński powiedział, Ŝe informacja o zmianie herbu wraz z prośbą o 
konsultacje została umieszczona w biuletynie „I wiesz więcej”, opinie mieszkańców nie 
wpłynęły do urzędu. Dodał, Ŝe zbieranie uwag na stronie internetowej nie jest sprawiedliwe, 
gdyŜ nie kaŜdy posiada dostęp do Internetu.  
 Radny Marek Pietrzyński zwrócił uwagę, Ŝe na posiedzeniach komisji radni zapoznali 
się z propozycjami, wybrany herb moŜna jeszcze dopracować, w związku z tym zgłosił 
wniosek o przeprowadzenie głosowania nad przedstawionymi projektami. 
  Wiceprzewodniczący Rady Henryk Szczot powiedział, Ŝe wnioskuje o wybranie 
jednego z trzech projektów na sesji w dniu dzisiejszym. Dodał, Ŝe wybraną przez radę 
propozycję moŜna w razie potrzeby zmodyfikować. 
 Radny Marcin Wojtkowiak podkreślił, Ŝe herbu nie wybiera się na miesiąc, więc lepiej 
dopracować projekty zgodnie z sugestiami i podjąć decyzję na kolejnej sesji. 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński poddał pod głosowanie wniosek o wybór 
projektu herbu na sesji w dniu dzisiejszym. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 
obecnych na sali. Wniosek został odrzucony 14 głosami, przy 4 za. 
 

Ad.6. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowościach: Owińska i Bolechówko.  
Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe istnieje potrzeba podjęcia uchwały o 

nadaniu nazw ulic w miejscowościach Owińska i Bolechówko. Wniosek o nadanie nazwy dla 
ulicy w Owińskach złoŜył współwłaściciel jednej z nieruchomości zlokalizowanych przy tej 
drodze, zaproponował nazwę: „Nad Potokiem”. Z uwagi na to, iŜ nazwa ta jest 
dwuczłonowa, zamieniono ją na nazwę jednoczłonową w brzmieniu „Stawowa”. Nazwa 
została zaakceptowana przez właściciela jednej z działek stanowiącej drogę oraz przez 
Sołtysa miejscowości Owińska. Dodał, Ŝe skutki finansowe dla gminy to zakup i montaŜ tablic 
z nazwami ulic.          
 Radny Jerzy Wolniewicz zapytał, czy w Owińskach zgodę na nazwę ulicy wyraził 
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wyłącznie jeden współwłaściciel.       
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiedział, Ŝe wspomniana ulica jest w części 
własnością prywatną w części własnością gminy, wniosek złoŜył jeden ze współwłaścicieli, 
gdyŜ chce się w najbliŜszym czasie zameldować. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 15 radnych z 15 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 

Ad. 7. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 239/XXXIV/2009 Rady Gminy Czerwonak z dnia 
15 stycznia 2009r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu w 
prowadzeniu zadań: budowa zatok autobusowych w miejscowości Kliny wzdłuŜ drogi nr 
2407P oraz wykonanie dokumentacji technicznej chodnika w Kicinie przy ul. Poznańskiej 
(droga powiatowa nr 2407P) od ul. Wodnej do końca wsi. 
 
Ad.8. Uchwała w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego zadania publicznego 
zarządzania drogami powiatowymi. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe na początku roku rada podjęła 
uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu w kwocie 
400.000,00 zł z przeznaczeniem na wykonanie dokumentacji technicznej chodnika w Kicinie 
przy ul. Poznańskiej oraz budowę dwóch zatok autobusowych w miejscowości Kliny. 
Powiedział, Ŝe proponuje podjęcie uchwały zmieniającej, polegającej na tym, Ŝe Powiat 
Poznański zrealizuje do końca roku budowę jednej zatoki autobusowej w Klinach na co 
zostaną przeznaczone środki w wysokości 150.000,00 zł, budowa drugiej zatoki wiąŜe się z 
problemami własnościowymi. Zastępca Wójta dodał, Ŝe liczy na wypracowanie kompromisu i 
realizację drugiej zatoki w przyszłym roku. Poinformował, Ŝe wykonanie dokumentacji 
technicznej chodnika w Kicinie gmina zrealizuje we własnym zakresie, a poniewaŜ jest to 
zadanie własne Powiatu Poznańskiego konieczne jest podjęcie uchwały o przyjęciu tego 
zadania publicznego przez gminę. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji BudŜetu i Finansów Ewa Adamczyk powiedziała, Ŝe 
komisja po uzyskaniu wyjaśnień pozytywnie opiniuje w/w uchwały. 

Sołtys wsi Kliny Andrzej Kosmowski zapytał jaka jest przyczyna rezygnacji z realizacji 
drugiej zatoki w bieŜącym roku. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiedział, Ŝe są nikłe szanse na budowę 
zatoki ze względu na brak uzgodnień zjazdów do posesji z właścicielami, Powiat nie prowadzi 
rozmów z właścicielami. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie zmiany uchwały nr 239/XXXIV/2009 Rady Gminy Czerwonak z dnia 15 stycznia 2009r. 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu w prowadzeniu zadań: 
budowa zatok autobusowych w miejscowości Kliny wzdłuŜ drogi nr 2407P oraz wykonanie 
dokumentacji technicznej chodnika w Kicinie przy ul. Poznańskiej (droga powiatowa nr 
2407P) od ul. Wodnej do końca wsi. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych 
na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przejęcia 
od Powiatu Poznańskiego zadania publicznego zarządzania drogami powiatowymi. W 
głosowaniu wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 
jednomyślnie i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 
Ad.9. Uchwała w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z placu zabaw usytuowanego 
przy Klubie „Kogucik” w Potaszach. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk poinformował, Ŝe pierwszy etap inwestycji został 
zrealizowany zgodnie z załoŜeniami. 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby w § 1. ust. 5 c wykreślić sformułowanie „i 
zieleni”, gdyŜ zapis ten stanowi powtórzenie zakazu niszczenia zieleni ujętego w § 1. ust. 5 b.
 Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak powiedziała, Ŝe Komisja Oświaty, Kultury, 
Sportu i Rekreacji wnioskuje o dodanie w § 1. ust. 5a zakazu jazdy równieŜ na innych 
pojazdach kołowych niŜ rower i motorower. Komisja proponuje zapis w brzmieniu: „zabrania 
się jazdy na rowerze, motorowerze i innych pojazdach kołowych oraz gry w piłkę”.
 Zdaniem radnego Jerzego Wolniewicza regulaminy placów zabaw w gminie powinny 
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być praktycznie identyczne.         
 Dyrektor GOK „Sokół” Joanna Szalbierz odpowiedziała, Ŝe regulaminy róŜnią się 
nieznacznie, róŜnice są celowe i potrzebne, wypracowane przy współpracy z Radcą 
Prawnym Urzędu Gminy. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały wraz ze 
zgłoszonymi zmianami. W głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 
Ad.10. Uchwała w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z placu grillowego 
usytuowanego przy Klubie „Kogucik” w Potaszach. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński analizując  § 1. ust. 5  projektu w/w uchwały 
zapytał jak w praktyce ma wyglądać zgłaszanie przez osoby korzystające z placu chęci 
rozpalenia ogniska lub grilla. 
 Dyrektor GOK „Sokół” Joanna Szalbierz wyjaśniła, Ŝe taki zapis jest zgodny z 
przepisami, Leśnictwo Potasze zostało poinformowane, Ŝe takie zgłoszenia mogą do nich 
wpływać. 
 Radny Jerzy Wolniewicz zwrócił uwagę na zakaz spoŜywania alkoholu podczas imprez 
zorganizowanych, zapytał czy moŜna z niego zrezygnować, gdyŜ moŜe to zniechęcić firmy 
do organizowania imprez. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak powiedziała, Ŝe Komisja Oświaty, Kultury, 
Sportu i Rekreacji wnioskuje, aby zapis w § 1. ust. 7 d „pozostawienia terenu w stanie 
przyjętym po zakończeniu uŜytkowania”  zastąpić zapisem w brzmieniu „pozostawienia 
terenu w stanie w jakim został przyjęty”. 

Radny Andrzej Moczulski powiedział, Ŝe jest zwolennikiem uŜywania polskich nazw, 
takich jak plac biesiadny. 

Dyrektor GOK „Sokół” Joanna Szalbierz odpowiedziała, Ŝe plac jest miejscem głównie 
do rozpalania ogniska i grilla, więc propozycja nazwania placu grillowym wydaje się być 
zasadna. ZauwaŜyła, Ŝe jeŜeli w regulaminie nie będzie zakazu dotyczącego spoŜywania 
alkoholu to StraŜ Gminna nie będzie miała narzędzia do reagowania. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe jeŜeli regulamin będzie przewidywał zakaz 
spoŜywania alkoholu to wówczas podczas imprez zorganizowanych, np. doŜynek w 
przypadku jego łamania StraŜ Gminna będzie zmuszona do wydawania mandatów. 
Zaproponował, aby wykluczyć imprezy zorganizowane spod zakazu.   

Dyrektor GOK „Sokół” Joanna Szalbierz wyjaśniła, Ŝe regulamin wraz zakazem 
spoŜywania alkoholu dotyczy wydzielonego miejsca o małej powierzchni, które jest 
ogrodzone, duŜe imprezy takie jak doŜynki organizowane są poza tym terenem. 
 Przewodniczący Rady odczytał zaproponowane zmiany w §1: 

1. w ust. 3 po słowach „Organizowanie spotkań i imprez” dopisać „zorganizowanych 
zamkniętych”  - bez słowa „firmowych”; 

2. ust. 7 d otrzymuje nowe brzmienie: „pozostawienia terenu w stanie w jakim został 
przyjęty”; 

3. w ust. 9 b po słowach „spoŜywania napojów alkoholowych” dopisać „z wyłączeniem 
imprez zorganizowanych zamkniętych”. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz ze zgłoszonymi 

zmianami. W głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. Uchwała została 
podjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 
Ad.11. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 237/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z dnia 18 
grudnia 2008r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2009 rok. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła zmiany do budŜetu, wyjaśniła, Ŝe po 
stronie dochodów zwiększa się plan o kwotę 164.784,00 zł pochodzącą z róŜnych źródeł, 
między innymi z: windykacji naleŜności, wpłat komorniczych, odliczonego podatku VAT, 
alimentów naliczonych od dłuŜników oraz dotacji od Wojewody Wielkopolskiego dla GOPS z 
przeznaczeniem na płace dla pracowników socjalnych. W związku z pismem SAPO dokonuje 
się zmniejszenia o następujące kwoty: 30.000,00 zł z tytułu dotacji dla niepublicznego 
przedszkola (mniejsza liczba dzieci uczęszczających), 11.000,00 zł (rezygnacja z zakupu 
wyposaŜenia) oraz o 6.800,00 zł. Natomiast wydatki zwiększa się o kwotę 140.000,00 zł ze 
względu na wzrost cen energii elektrycznej i gazu. Po otrzymaniu informacji z WOKiSS i korektą 
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planu finansowego zwiększa się plan składek o kwotę 11.000,00 zł. Po otrzymaniu  informacji o 
obniŜeniu ceny samochodu poŜarniczego oraz przesunięciu do innego § kwoty 10.000,00 zł (z 
zadania system powiadamiania OSP) zmniejsza się plan wydatków o kwotę 38.155,00 zł. Na 
wniosek Sołectwa Kicin dokonuje się przesunięcia wydatków między działami w kwocie 
6.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup huśtawki, organizację spotkania integracyjnego oraz 
zakupu biletów do teatru. W ramach zadania i 129 kanalizacja na terenie gminy zostanie 
wykonane przyłącze kanalizacyjne do OSP w Promnicach za kwotę 12.000,00 zł. Na wniosek 
StraŜy Gminnej wnosi się o przeniesienie środków w kwocie 951,00 zł  pomiędzy paragrafami z 
przeznaczeniem na przegląd radiowozu StraŜy Gminnej. Wprowadza się środki po stronie 
wydatków w kwocie 1.000,00 zł (wpłata od sponsora) z przeznaczeniem na konkurs „Piękna 
Zielona Gmina” oraz przesunięcie kwoty 5.000,00 zł pomiędzy paragrafami równieŜ w związku 
z w/w konkursem. Na wniosek Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej przesuwa się 
środki pomiędzy rozdziałami w kwocie 120.000,00 zł oraz zwiększa się o kwotę 312.155,00 zł 
wydatki z przeznaczeniem na: wymianę instalacji elektrycznej, opłaty za ścieki deszczowe, 
remont dachu na ul. Gdyńskiej 145, wzrost cen za energię. Po korzystnie rozstrzygniętym 
przetargu Wydział Inwestycji wnosi o zdjęcie kwoty 400.000,00 zł z zakończonej budowy ulicy 
Swarzędzkiej w Kicinie. W budŜecie zabezpieczone zostały środki na pomoc finansową dla 
Powiatu w kwocie 400.000,00 zł w związku z uzgodnieniami zakres prac został zmieniony i na 
tym zadaniu zostaje kwota 150.000,00 zł, z pozostałych środków część w kwocie 65.000,00 zł 
zostanie wykorzystana na dokumentację techniczną budowy chodnika wzdłuŜ drogi 
powiatowej (ul. Poznańska) w Kicinie, a pozostałe środki zostaną przeznaczone na 
umniejszenie kredytu. W związku z zawartą umową z Urzędem Marszałkowskim w Poznaniu o 
dofinansowanie zadania inwestycyjnego „Orlik 2012” wprowadza się środki po stronie 
dochodów i wydatków w kwocie 333.000,00 zł. 
 Zastępca Przewodniczącej Komisji BudŜetu i Finansów Ewa Adamczyk poinformowała, 
Ŝe komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 13 radnych z 13 obecnych na sali. Uchwała została podjęta jednomyślnie i 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad.12. Przedstawienie wyników analizy aktualności miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego wsi Kicin. 

Kierownik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej Urzędu Gminy Piotr 
Spychała przedstawił wyniki analizy aktualności miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego wsi Kicin. Analiza stanowi załącznik nr 12 do protokołu. Poinformował, Ŝe 
istnieje potrzeba aktualizacji planu Kicina w zakresie obecnie obowiązujących przepisów. 
Urbanista sugeruje podjęcie prac nad planem z uwagi na duŜy obszar, nie nad całym 
opracowaniem, a wybiórczo proponuje rozwaŜenie wprowadzenia lokalnych zmian na 
wnioski, które zostałyby uznane jako uzasadnione i warte rozpatrzenia.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Przestrzennego, Gospodarki 
Terenowej i Budownictwa Tadeusz Sikoń poinformował, Ŝe komisja miała wątpliwość - 
przedstawiona koncepcja została opracowana w maju 2009 r., w związku z tym komisji 
brakuje odniesienia do uchwał wyznaczających obszar chronionego krajobrazu podjętych 
przez radę równieŜ w maju br.  

Pan Piotr Spychała potwierdził, Ŝe opracowanie nie uwzględnia w/w uchwał. 
 Radny Marcin Wojtkowiak powiedział, ze uchwały w ograniczony sposób dotykają 
przedstawionego opracowania.  
 Radny Leszek Lesiczka zapytał czy wszystkie zgłoszone wnioski zostały przedstawione. 
Prosił o wyjaśnienie czy tereny zielone będące w gestii kościoła będą mogły być 
wykorzystane na poszerzenie cmentarza.      
 Kierownik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej Urzędu Gminy Piotr 
Spychała powiedział, Ŝe wszystkie wnioski zostały przekazane urbaniście. Wniosek kościoła 
wpłynął po opracowaniu analizy, dlatego nie jest uwzględniony, ale będzie rozpatrywany 
przy opracowywaniu planu, poszerzenie cmentarza jest moŜliwe tylko w kierunku wschodnim.  

Radny Leszek Lesiczka zapytał o budowę nowego kościoła, który w planie 
umiejscowiony jest w rejonie wieŜ komórkowych, teren ten jest w rękach prywatnych.  Radny 
obawia się, Ŝe kościoła nie będzie stać na zakup tego terenu, lepszą lokalizacją byłby teren 
przy oczku wodnym.           
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 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe lokalizacja kościoła w planie została uzgodniona z 
arcybiskupem, posiada informacje, Ŝe kuria poczyniła daleko idące starania, aby przejąć 
grunt od osoby fizycznej, ale nie ma ostatecznych informacji czy grunt został zakupiony.  

Pan Piotr Spychała wyjaśnił, Ŝe teren przy oczku wodnym jest elementem ciągu 
ekologicznego. Powiedział, Ŝe oczekuje od Rady Gminy decyzji czy aktualizacja planu  
powinna być w pełnym czy ograniczonym zakresie, czy przystępować do aktualizacji teraz 
czy w późniejszym okresie. 

Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe najpierw naleŜy opracować studium, a dopiero 
później plany. 

Radny Marek Pietrzyński zapytał jaki jest przewidywalny termin zakończenia prac nad 
studium. 

Wójt odpowiedział, Ŝe rok, prace się wydłuŜą, gdyŜ procedura rozpoczyna się od 
początku w związku z podjętym uchwałami wyznaczającymi teren ochronny krajobrazu, 
naleŜy uzyskać uzgodnienia i opinie wszystkich instytucji oraz zebrać opinie i wnioski 
mieszkańców. 

Radny Marcin Wojtkowiak wyjaśnił, Ŝe po analizie studium  okazało się, Ŝe w projekcie 
studium 90 % terenów objętych w/w uchwałami była wyłączona z zabudowy, a około 10 % 
to tereny w Trzaskowie co do których była kwestia sporna z RDOŚ dlatego uzgodnienie 
studium się przeciągało. RDOŚ nie chciał uzgodnić zapisów, które wprowadzały tam 
zabudowę. Uchwały wychodziły naprzeciw oczekiwaniom RDOŚ, więc mogły przyśpieszyć, a 
nie opóźnić procedurę zakończenia studium.  

Pan Piotr Spychała poinformował, Ŝe w studium na wniosek RDOŚ zostały 
wprowadzone zmiany dzięki, którym studium miało zostać uzgodnione jednak po podjęciu 
uchwał wyznaczających teren chronionego krajobrazu zakończenie prac nad studium 
przeciąga się w czasie. 

Radny Marcin Wojtkowiak zaprotestował przeciw takiej interpretacji, zdaniem 
radnego przeciąganie uchwalenia studium nie wynika z podjęcia w/w uchwał. 

Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe uchwały chronionego krajobrazu wzbudziły 
wiele emocji społecznych, polecił ekspertom rozpracowanie uchwał, określenie jakie 
ograniczenia wnoszą dla mieszkańców.  

W dyskusji głos zabrała Pani Leokadia Skrobała, która reprezentowała właścicieli 
działek w Klinach przy ulicy Cichej i Uroczej, zainteresowanych minimalną zmianą planu 
zagospodarowania. Poinformowała, Ŝe obowiązująca uchwała mówi o tym, Ŝe moŜna w tym 
terenie budować domy parterowe ze spadzistymi dachami, mieszkańcy chcą uŜytkować 
poddasze, a nie mogą, zdaniem Pani Leokadii Skrobały dodanie w uchwale słów z 
uŜytkowym poddaszem da im taką moŜliwość. Zwraca się z prośbą o przystąpienie do 
minimalnej aktualizacji planu  i  o podjęcie przez radę takiego wniosku.  

Wójt odpowiedział, Ŝe widzi taką moŜliwość, ale decyzja oczywiście naleŜy do rady.
  
Ad.13. Informacja doraźnej Komisji Rady Gminy Czerwonak ds. Monitorowania Lokalizacji 
Spalarni. 
 Przewodniczący komisji doraźnej Waldemar Filipowicz wyraził nadzieję, Ŝe co miesiąc 
w porządku obrad zostanie umieszczony punkt dotyczący spraw spalarni. Poinformował, Ŝe 
20 lipca br. gmina skierowała pismo do Prezydenta Miasta Poznania o uznanie jej za stronę i 
zgłosiła swoje uwagi do raportu, Prezydent przychylił się do wniosku i uznał gminę za stronę. 
Zgodnie z rozporządzeniem Prezydenta Miasta Poznania konsultacje społeczne w Poznaniu 
będą trwały do 30 października 2009 r. Ogłoszono przetarg na przeprowadzenie konsultacji, 
wygrało konsorcjum firm O.K.E.J. Pracownia z Poznania oraz „Południe II” Sp. z o.o. z Krakowa.  
Radny spotkał się z przedstawicielami konsorcjum, wniosek radnego o utworzenie w 
Koziegłowach punktu konsultacyjnego, aby umoŜliwić mieszkańcom dostęp do informacji 
znalazł zrozumienie i wstępnie wyraŜono zgodę na utworzenie takiego punktu. Punkt zostanie 
utworzony na zasadach i warunkach uzgodnionych na posiedzeniu komisji doraźnej, które 
odbędzie się 27 sierpnia 2009 r. o godz. 10.00 w Urzędzie Gminy. Zaprosił na posiedzenie 
Wójta Mariusza Poznańskiego. Poprosił Przewodniczącego Rady o przegłosowanie wniosku, 
aby w porządku obrad następnej sesji umieścić punkt: informacja komisji doraźnej Rady 
Gminy Czerwonak do spraw Lokalizacji Spalarni, gdyŜ jeśli uda się nawiązać współpracę z 
przedsiębiorstwem wówczas konsorcjum zostanie zaproszone na sesję w celu omówienia 
przebiegu konsultacji oraz o miejscu i roli w tej procedurze radnych i społeczeństwa. 
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Poinformował, Ŝe zostanie przedstawiona oferta wyjazdu do spalarni dla radnych i 
społeczeństwa Koziegłów, aby zapoznać się z technologią spalarni.   
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński zgodził się bez głosowania na wprowadzenie 
do porządku obrad sesji wrześniowej punktu zaproponowanego przez przewodniczącego 
doraźnej komisji.  
 Wójt Mariusz Poznański poinformował, Ŝe zlecił przygotowanie materiałów 
potrzebnych do opracowania  koreferatu potrzebnego do debaty. Prosił, aby działanie było 
wspólne, apelował do członków Stowarzyszenia „Ekologiczna Gmina” o włączenie się do 
działania. Zaproponował miejsce punktu konsultacyjnego w nowym przedszkolu w 
Koziegłowach. Zwrócił uwagę, Ŝe środki unijne na inwestycje zostaną przyznane, jeśli 
konsultacje będą przeprowadzone w sposób właściwy. Ma nadzieję, Ŝe uda się udowodnić, 
Ŝe lokalizacja jest zła, niezgodna z zasadami społecznymi i będzie szkodzić mieszkańcom 
Osiedla Karolin. Zapewnił, Ŝe w miarę moŜliwości będzie uczestniczył w spotkaniach doraźnej 
komisji, widzi potrzebę współdziałania wszystkich stron. Podkreślił, Ŝe konsekwentnie mówi nie 
spalarni na terenie elektrociepłowni Karolin oraz Centralnej Oczyszczalni Ścieków. Miasto 
Poznań popełniło duŜo błąd nie przedstawiając mieszkańcom Gminy Czerwonak Ŝadnej 
alternatywy szczególnie w węzłach drogowych. 
 Radny Marek Pietrzyński przedstawił radnym projekt uchwały zakładający zlecenie 
wykonania raportu przeciwstawnego raportowi poznańskiemu, zleconemu przez Gminę 
Czerwonak. Raport przygotowany na zlecenie Miasta Poznania nie obejmuje oddziaływania 
na Gminę Czerwonak, radny nie zgadza się z opinią prawną, Ŝe gmina nie moŜe podjąć się 
wykonania raportu.  
 Radca Prawny Małgorzata Ratajczak wyjaśniła, Ŝe został jej przedłoŜony do 
zaopiniowania projekt uchwały w sprawie wykonania raportu oddziaływania na środowisko, 
celem radcy jest zaopiniowanie projektu pod kątem formalno-prawnym. Jeśli Rada Gminy 
podejmuje uchwałę to musi ona mieć umocowanie w przepisach prawa, a Rada Gminy nie 
ma podstawy prawnej do zlecania wykonania  raportu. Taki raport wykonuje organ właściwy 
do prowadzenia sprawy. Przed Wójtem nie toczy się postępowanie, więc ani Wójt, ani Rada 
Gminy nie moŜe zlecić wykonania takiego raportu. Zgodnie z § 20 Statutu Gminy w 
sprawach, w których Rada nie realizuje swych uprawnień stanowiących moŜe wyraŜać 
opinie, podejmować apele i zajmować stanowiska w formie uchwał, dlatego naleŜało 
powołać się na w/w paragraf i opracować uchwałę w sprawie opracowania ekspertyzy, 
która ustosunkowałaby się do sporządzonego raportu i wskazywała inne zagroŜenia 
przedsięwzięcia.        
Podkreśliła, Ŝe osobiście jest przeciwnikiem zaproponowanej lokalizacji spalarni.  
 Wójt Mariusz Poznański poinformował, Ŝe jest przeciwnikiem wydawania gminnych 
pieniędzy na sporządzenie raportu. Gmina Czerwonak jest stroną postępowania, więc moŜe 
wykazywać błędy w postępowaniu Miasta Poznania. Gmina przygotowuje koreferat do 
raportu, powiedział, Ŝe na bieŜąco będzie informował radnych o postępie prac . Nawiązując 
do wypowiedzi radnego Marka Pietrzyńskiego wskazał na konieczność zapoznania się 
radnego z kosztami wykonania raportu oraz w przypadku zdecydowania się na 
wprowadzenie projektu uchwały konieczność sprecyzowania dokładnego zakresu raportu.   
 Przewodniczący doraźnej komisji Rady Gminy do spraw Monitorowania Lokalizacji 
Spalarni Waldemar Filipowicz powiedział, Ŝe wstrzymuje się z wnioskami do Wójta w sprawie 
zlecenia opracowania raportu, gdyŜ jest moŜliwość uzupełnienia raportu poznańskiego o 
oddziaływanie na Gminę Czerwonak.  
 Radny Marek Pietrzyński poprosił radcę Małgorzatę Ratajczak o pomoc w 
opracowaniu projektu uchwały. 
        
Ad.14. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy 
między sesjami Rady Gminy Czerwonak.  
 Radni nie mieli pytań do informacji o działalności Wójta. Informacja stanowi załącznik 
nr 13 do  protokołu. 
 
Ad.15. Wolne głosy i wnioski.   
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński przypomniał o doŜynkach gminnych, które 
odbędą się w dniu 22 sierpnia br. Poinformował, Ŝe delegacja radnych wraz z Zastępcami 



 11 

Wójta udała się na wizytację obozu harcerskiego do Szklarskiej Poręby, poprosił 
Wiceprzewodniczącą Ewę Banaszak o krótką relację z wyjazdu. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak poinformowała, Ŝe celem wyjazdu było 
sprawdzenie wykorzystania środków przyznawanych w ramach poŜytku publicznego. Hufiec z 
poŜytku otrzymał 12.500,00 zł na Szklarską Porębę i 12.500,00 zł na Ostrowo. Na obozie w 
Szklarskiej Porębie było 70 dzieci,15 osób kadry młodzieŜowej i 4 osoby z opieki społecznej. 
Podczas wizytacji stwierdzono, Ŝe jest konieczny remont stołówki i sanitariatów, naleŜy 
zastanowić się nad regulaminem przyznawania środków w ramach poŜytku publicznego i 
przeanalizować kryteria przydziału tych środków organizatorom z preferencją organizacji, 
które pracują cały rok. Delegacja spotkała się z władzami Miasta Szklarskiej Poręby. Wszyscy 
obejrzeli zdjęcia z wyjazdu.   
 Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe od 21 do 26 sierpnia br. radni Ewa Adamczyk 
i Tadeusz Sikoń wezmą udział w wyjeździe studyjnym na Ukrainę organizowanym przez 
WOKiSS. Przekazał kilka uwag porządkowych, poprosił wszystkich o punktualne przybycie na 
sesje, o wyciszanie telefonów komórkowych, aby osoby opuszczające wcześniej sesję 
informowały o tym fakcie Przewodniczącego Rady. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak poinformowała, Ŝe Gminna Biblioteka 
Publiczna prowadzi promocje lokalnych artystów w związku z tym zaprosiła na otwarcie 
wystawy prac Pana Jerzego Bartkowiaka do biblioteki w Owińskach.  
 Sołtys wsi Kliny Andrzej Kosmowski zapytał czy są nowe wiadomości w sprawie 
zamkniętej drogi w Dębogórze. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe nie ma kontaktu z właścicielem drogi, naleŜy 
zastanowić się nad rozwiązaniem komunikacyjnym. Sprawą zajmuje się Zastępca Wójta 
Eugeniusz Chałupniczak.  
 Sołtys wsi Owińska Wojciech Bukowski zasygnalizował problem ograniczonej liczby 
talonów na tegoroczne doŜynki gminne. 

Wójt wyjaśnił, Ŝe talon jest formą gotówkowej darowizny dlatego powinna być 
dołączona lista osób otrzymujących wraz z ich podpisami. W przyszłym roku na doŜynkach 
nie będzie talonów zostanie wydzielony teren z jedzeniem. Zaproponował, aby na 
tegoroczne doŜynki sołtysi dostarczyli listę z nazwiskami  podpisaną przez sołtysa.  

Radny Marek Pietrzyński powiedział, Ŝe naleŜy ciągle monitorować oczyszczalnie 
ścieków, gdyŜ cały czas śmierdzi. Gmina jako akcjonariusz powinna interesować się sprawą 
suszarni osadów. Widzi potrzebę zwrócenia się z wnioskiem do Powiatu o zabezpieczenie 
środków na remont ulicy Poznańskiej. 

Wójt powiedział, Ŝe w takich sprawach radzi udać się bezpośrednio do Starosty. 
 Radny Piotr Konieczny zasygnalizował problem niebezpiecznego wjazdu do nowego 
przedszkola w Koziegłowach.    

Wiceprzewodniczący Rady Henryk Szczot zgłosił wniosek, aby zwrócić się do Powiatu 
o zarezerwowanie środków na ulicę Lipową w Bolechówku ponadto zapytał o budowę ulicy 
Krętej. 

Wójt odpowiedział, Ŝe termin zakończenia robót został wyznaczony na 31 sierpnia br. 
jeśli do tego czasu firma  nie skończy inwestycji  wówczas będą naliczane odsetki. 

Radny, Przewodniczący Rady Osiedla Leśnego Jerzy Stępień zaprosił wszystkich na 
festyn, który odbędzie się 29 sierpnia br. od godz. 17.00. 

 
Ad.16. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński zamknął XLII sesję Rady Gminy Czerwonak.
  
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziły: 
Katarzyna Płonka 
Izabela Lesiecka 


